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#WspólnieBezpieczni bez dopalaczy

Dopalacze to potoczna nazwa jaką określa się produkty zawierające w swym składzie nowe,
nieznane dotąd substancje psychoaktywne, które po wprowadzeniu do organizmu człowieka
działają na ośrodkowy układ nerwowy, wywołując czasową zmianę postrzegania,
świadomości, zachowania a także nastroju. Zachęcamy do posłuchania podcastu pt.
#WspólnieBezpieczni bez dopalaczy. O tym, jak działają nowe narkotyki – dopalacze,
opowiada ekspert – dr. Tomasz Białas Dyrektor Departamentu Nadzoru nad Środkami
Zastępczymi Głównego Inspektoratu Sanitarnego.

Skąd wzięły się dopalacze?

Dopalacze zostały stworzone po to, by umożliwić legalne, w przeciwieństwie do narkotyków,
czerpanie zysków z obrotu środkami odurzającymi, na które był, jest i zapewne zawsze
będzie popyt. Co istotne, ówcześnie nie były to substancje nielegalne – ich posiadanie nie
stanowiło czynu zabronionego.

Czy dopalacze są niebezpieczne?

Tak, to substancje bardzo niebezpieczne. Jak już zostało wskazane dopalacze nie różnią się
niczym od narkotyków – są więc silnie uzależniające a ponadto, z uwagi na nieustanne
modyfikowanie ich budowy chemicznej, skutek zażycia staje się całkowicie
nieprzewidywalny.  Zamiast pożądanego przez użytkownika stanu, może dojść do tragedii.
Tylko w lipcu 2018 r. w Polsce zmarło 10 osób, które zażywały dopalacze. 

Aby wysłuchać rozmowy w całości, zapraszamy na stronę Komendy Powiatowej Policji w
Gorlicach.  Podcast dostępny jest TUTAJ.
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